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Kérdés

Dr. Szili Katali n
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Mikorra várható a Beregi térség szennyvízproblémáinak megoldása?” címme l

a Házszabály 90. §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Szabó Imre

környezetvédelmi és vízügyi miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Kevés térsége van Magyarországnak, mely természeti adottságait tekintve anny i
egyedi értékekkel rendelkezik, mint a szatmári, beregi terület . A térség különleges
állat- és növényvilága szakemberek szerint európai mércével is egyedülálló . Nem
véletlen, hogy már 1982-ben több mint 22 000 hektáros területen létrejött a Szatmár -
Beregi Tájvédelmi Körzet, melyb ő l 2300 hektár élvez ma is fokozott védelmet .

Számunka, ott élők számára különösen fontos a természeti értékek megóvása ,
hiszen a kellemes környezet mellett az idegenforgalomi lehetőségek jó néhány
család számára biztosíthatnak tartós megélhetést .

Mégis, amikor az ember esténként a bereget járja, gyakran szivattyúk zajára és
orrfacsarító bűzre lesz figyelmes . A háztulajdonosok ugyanis ilyenkor engedik az
emésztőgödrökbő l a kertekbe, árkokba a felgyülemlett szennyvizet . Joggal vetődhet
fel sokakban a kérdés, ennyire nem fontos az ott él ők számára a környezetük
védelme?

Természetesen nem errő l van szó . Csupán az a helyzet, hogy ami a legtöbb embe r
számára természetes – azaz ha egy vízcsapot megnyit a szennyvízre már nincs
gondja – a beregben egyáltalán nem így van . Ha egy beregi ember azt szeretné ,
hogy a szennyvíz a tisztítóba kerüljön, szippantókocsit kell hívnia, amelyik távolságtó l
függően egy-egy alkalommal 5-10 ezer forintért viszi el a szennyvizet. Erre viszont a
legtöbb családnak nincs pénze, marad tehát a „zugszippantás” . Egy klasszikust
idézve ez igazán az a helyzet, amikor a lét meghatározza a tudatot .



Tisztelt Miniszter Úr !

A legtöbb önkormányzat bízva egy esetleges pályázati lehetőségben évek óta
rendszeresen érvényesítteti meglévő szennyvíz beruházási terveit, pénz helyett
azonban ez idáig csak ígéreteket kaptak . Ráadásul az önkormányzatok többsége
„önhiki"-s, ezért akár egy 10%-os saját er ő vállalására is képtelenek . Ezt a pályázat i
kiírásoknál mindenképpen szem előtt kellene tartani .

Kérdezem tehát miniszter urat, mikor számíthat a szatmári, beregi térség
szennyvízproblémájának megnyugtató megoldására ?

Budapest, 2008 . december 05 .

Tisztelettel :

Czomba Sándor
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